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Letos v dubnu je tomu 40 let, kdy jsme se s místními občany 
dr. Čihařem, Jaromírem Paloučkem a Václavem Grguričem 
rozhodli, že na primitivním tiskařském zařízení vytiskneme pro 
naše občany zpravodaj, ve kterém bychom chtěli informovat, 
jak špatné věci odstranit a naopak, jak to dobré a pěkné pří-
kladně následovat. V tom jistě všichni zajedno, aby naše obec 
byla nejčistší a aby se nám v ní dobře žilo. Jak na to půjde-
me, si můžeme říci na stránkách našich novin a najít nejlepší 
řešení, jak jsme v prvním čísle úvodníku slibovali. Mnohé se 
povedlo, mnohé nedostatky můžeme nadále odstraňovat.

Navržený název pro časopis graficky zpracoval a i pro tisk
připravil Václav Grgurič. Vydavatelem byla Osvětová beseda  
a jak jinak, než za cenzury místní partajní organizace. Byl utvo-
řen redakční kolektiv, který jsem vedl já – předseda Osvětové 
besedy, členy byli: Václav Grgurič, který se staral o grafickou
úpravu, Juliana Müllerová, která sledovala pohyb obyvatelstva, 
a její manžel dodával do časopisu fotografie, Jaromír Palouček
sledoval kulturu a mládežnickou činnost, a dr. Čihař měl na 
starosti činnost literární. Každá složka měla svého dopisovate-
le, který předával zprávy vedoucímu redakce, který nejen určil 
umístění příspěvku na stránkách zpravodaje, ale napsal pak  
i sestavu na blány na psacím stroji a zaslal je do tisku. Po prv-
ním vydání 500 ks na výše uvedeném tiskacím stroji po 20ti 
haléřích zželelo se panu Bulenovi, jehož děti chodily k nám do 
školy, a nabídl se, že vytiskne noviny u nich v kanceláři a my 
jsme mohli již od druhého čísla, tištěného na tiskacím stroji, 
vycházet na dvojlistu a nemuseli spojovat dva listy sešívač-
kou.

Později se podařilo panu Bulenovi přesunout u nich vy-
řazený rozmnožovací stroj do Drobné provozovny naší obce 
– zdarma – takže se tiskly noviny u nás. Do novin jsme vkládali 
kroniku naší obce, kroniku naší národní i mateřské školy a kro-
niku hasičského sboru. Vydali jsme také protestní výtisk proti 
vstupu vojsk Varšavské smlouvy do naší vlasti. Senohrabská 
hláska se prodávala ve všech prodejnách jak v Senohrabech, 
tak i Pětihostech. V každém čísle bylo zachyceno vždy to, co 
se v obci stalo, a i to, co se v obci připravuje.
Mám dobrý pocit a mohu si říci, že uvedením časopisu v obci 
jsme udělali dobrou věc, která se podařila. Do dalších roků 
přeji hodně úspěchů!

Jiří Kadlus (blahé paměti)

JAK SE ZRODIL MÍSTNÍ ZPRAVODAJ 1959–1999
Historii zpracoval zakladatel Jiří Kadlus

Tak si představme! Naši Senohrabské hlásce je 50 let. Jak ten 
čas letí, říkáme si. A jaký by to byl štos, kdybychom těch pa-
desát ročníků vyrovnali na jednu hromadu. Jsme rádi, že stále 
vychází, protože má podporu obecního úřadu. Patří už neod-
myslitelně do našich domovů. Informuje o všem, co se v obci 
děje. A bylo tomu vždycky tak – v dobách dobrých i zlých. Je 
každý měsíc se zájmem očekávána.

Podíváme-li se do minulosti, přijde nám ale líto, že už ne-
ní mezi námi nikdo, kdo se o její vdávání zasloužil a kdo stál 
u jejího zrodu – pan řídící Jiří Kadlus, Václav Grgurič, Jaromír 
Palouček a další. Ostatně o historii zrodu Senohrabské hlás-
ky stačil ještě napsat velice pěkný článek u příležitosti jejího 
40. výročí její zakladatel Jiří Kadlus, Tento deset let starý pří-
spěvek též otiskujeme. Určitě si jej každý rád přečte. Zejmé-
na mladší ročníky. Je dobré zavzpomínat, za jakých podmínek 
jsme začínali ve srovnání s dneškem. Hlásku jsme psali na 
psacím stroji a rozmnožovali. Jaká úžasná vymoženost jsou 
dnes počítače. Hláska má nyní pěkný grafický vzhled. Poděko-
vání patří všem, kdož se na jejím vydávání podílejí, a všem do-
pisovatelům. A Senohrabské hlásce do jejích dalších ročníků 
přejeme těch dopisovatelů ještě více, aby její obsah byl hodně 
pestrý a zajímavý.

A vy, vážení spoluobčané-čtenáři, zachovejte naší Seno-
hrabské hlásce sympatie a čtenářskou věrnost. Ať se našim 
obecním novinám daří! 

Juliana Müllerová

SENOHRABSKÁ HLÁSKA JUBILUJE... 

1959–2009
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Zápis č. 3 

Přítomni: Zahradník, Kubelová, Saro, 
Kraut, Dvořák
Omluveni: Průšová, Kučaba, Petřík, 
Beneš
Zapisovatel: Dvořák
Ověřovatelé zápisu: Dvořák, Kraut 
Návrhová komise: Zahradník, Kubelo-
vá

Program: 
1. Přivítání, kontrola účasti, volba zapiso-

vatele, ověřovatelů zápisu a navrhova-
telů usnesení. 

2. Schválení zápisu z minulého zastu-
pitelstva (dále ZO) č. 2, ze dne 4. 3. 
2009.

3. Složení slibu nového člena ZO za od-
stupujícího, dle § 69, zákona 128/2000 
Sb. o obcích.

4. Projednání a (ne)schválení podaných 
a připravovaných žádostí o dotace 
z krajského úřadu, ministerstva finan-
cí, ministerstva zemědělství a minis-
terstva životního prostředí.

5. Projednání a rozhodnutí o výběrovém 
řízení na dodavatele 1. a 2. etapy sta-
vebních úprav základní školy (dále 
ZŠ).

6. Různé
7. Návrh na usnesení
8. Závěr

1) Zastupitelstvo obce schválilo zápis 
č. 2/2009 z veřejného zasedání ze 4. 3. 
2009.

Hlasování: všichni pro

2) Dne 10. 3. 2009 odstoupila z funkce 
členky zastupitelstva obce Senohraby 
paní Jiřina Kalendová. V souladu s odst. 
1, §56, zákona č. 491/2001 Sb., o volbách 
do zastupitelstev obcí a o změně někte-
rých zákonů v platném znění se stala 
dnem 11. 3. 2009 členkou zastupitelstva 
obce pani Libuše Kubelová, bytem Se-
nohraby, Krátká ul. 20. Na dnešním ve-
řejném zasedání ZO dle § 69, zákona 
128/2000 Sb. o obcích složila slib člena 
zastupitele obce a bylo jí předáno osvěd-
čení, že se stala členkou zastupitelstva 
obce Senohraby.

3) Projednání a (ne)schválení poda-
ných a připravovaných žádostí o do-
tace z krajského úřadu, ministerst- 
va financí, ministerstva zemědělství 

KANALIZACE V SENOHRABECH
Měsíc utekl jako voda a výstavba kanalizace zdárně pokraču-
je. K dnešnímu dni jsou dokončeny práce na těchto kanalizač-
ních řadech:

 1. Gravitační kanalizační řad č. 1, který vede od čistírny od-
padních vod do ulice Sázavská a dále touto ulicí až k že-
lezniční trati. Délka řadu je 486 m. Zde byl řad napojen na 
již vybudovaný řad, který vede od železniční tratě na křižo-
vatku ulic V Břízkách – V Nové čtvrti – Svahová. Odtud do 
ulice V Břízkách byla vybudována část gravitačního řadu  
č. 1 v délce 96 m.

 2. Gravitační řad č. 1 – 1 u čistírny odpadních vod. Délka řa-
du je 32 m.

 3. Tlakový kanalizační řad č. 1 – 3 v ulici Na Požáru. Délka řa-
du je 80 m.

 4. Gravitační kanalizační řad č. 2 – 1 v ulici V Nové čtvrti. Dél-
ka řadu je 120 m.

 5. Gravitační kanalizační řad č. 2, který vede od křižovatky uli-
ce V Břízkách do ulice Svahová a dále do ulic Morušová a 
Školní, kde byl ukončen u nemovitosti čp. 207. Délka řadu 
je 392 m.

 6. Gravitační kanalizační řad č. 2a – 3 v ulici Slepá. Délka řa-
du je 71 m.

Celkem je tedy položeno 1277 m kanalizačních řadů  
a k dnešnímu dni byla proinvestována částka 5 855 937 Kč.

V měsíci březnu byly zahájeny práce na kanalizačním řa-
du č. 2a, v ulici Nad Stráněmi. V rámci tohoto řadu bude vybu-

dováno 506 m gravitační kanalizace, 80 m tlakové kanalizace, 
395 m výtlaku a jedna čerpací stanice. V současné době je ho-
tovo cca 150 m gravitační kanalizace a výtlaku a 80 m tlakové 
kanalizace. 

Další postup při budování kanalizace bude následující. 
V týdnu od 6. 4. 2009 budou probíhat práce na:

- kanalizačním řadu č. 2a – 1, v ulici od nemovitosti pana 
Weisheitela k nemovitosti pana Žemličky,

- kanalizačním řadu č. 2a – 4 v ulici Svahová, od křižovatky 
z ulicí Školní ke křižovatce s ulicí Nad Stráněmi,

- kanalizačním řadu č. 2a v ulici Nad Stráněmi.

Další postup prací na kanalizačních řadech v ulicích Nad 
Stráněmi, Svahová, Rekreační a Ve Stráni bude průběžně 
upřesňován. Bližší informace Vám sdělí pan Herbst na tel. čísle 
602 707 025. Postup prací bude průběžně zveřejňován i na in-
ternetových stránkách obce.

Závěrem mi dovolte jednu připomínku. Na vybudování kana-
lizační přípojky je nutný územní souhlas příslušného stavební-
ho úřadu. Součástí žádosti je projektová dokumentace přípojky 
a souhlas obecního úřadu. Žádost na stavební úřad může být 
podána až po kolaudaci příslušného kanalizačního řadu. Ko-
laudaci provádí vodoprávní úřad. O výsledku kolaudačního ří-
zení budete včas informováni. Pro vypouštění splaškových vod 
do zkolaudované kanalizace je nutné mít uzavřenou smlouvu 
s provozovatelem kanalizace – Vodohospodářskou společnos-
tí Benešov.

Jan Herbst

Zápis z veřejného zasedání zastupitelstva 
obce Senohraby ze dne 26. 3. 2009

a ministerstva životního prostředí.
a) Ministerstvo financí – schválení přidě-
lených finančních prostředků ze státní-
ho rozpočtu na rok 2009 na akci Rekon-
strukce základní školy 1. etapa ve výši 
1,9 mil. Kč pro rok 2009, a to bez spo-
luúčasti obce. Obec je připravena tyto 
finanční prostředky přijmout.

Hlasování: všichni pro

b) Krajský úřad Středočeského kra-
je – schválení podání žádosti v termínu  
1. 4. až 20. 5. 2009 na rok 2009 o dota-
ci vyhlášenou z fondu životního prostředí 
Středočeského kraje na kanalizaci Viš-
ňovka, o celkovém finančním nákladu
4 190 586 Kč, dotace činí cca 3 143 000 
Kč a k tomu cca 30% spoluúčast ob-
ce. Obec je připravena tuto dotaci při-
jmout a zajistí finanční spoluúčast.

Hlasování: všichni pro

c) ROP Střední Čechy – schválení po-
dané žádosti o dotaci na 1. a 2. etapu 
celkové rekonstrukce ZŠ, její vybavení 
a vybudování umělého povrchu na škol-
ním hřišti. Zažádáno je o 10 070 063 Kč  
a k této částce je cca 10% spoluúčast 
obce. Obec je připravena tuto dotaci 
přijmout a zajistí finanční spoluúčast.

 Hlasování: všichni pro

d) Krajský úřad Středočeského kraje 
– financování potřeb SDH zřízené obcí,
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schválení žádosti na rok 2009 – oprava 
(rekonstrukce) zásahového vozidla Tatra 
148 6x6 – CAS 32. Žádáno je o 1,8 mil. 
Kč a k této částce je cca 11% spoluú-
čast obce, viz usnesení č. 39/2008, zá-
pis č. 7 – koncepce vozového parku SDH; 
zde došlo po konzultacích s nadřízenými 
složkami k přehodnocení požadavku na 
koncepci vozového parku SDH. Obec je 
připravena tuto dotaci přijmout a za-
jistí finanční spoluúčast.

Hlasování: všichni pro

e) Ministerstvo životního prostředí, pri-
oritní osa 6 – Zlepšování stavu přírody  
a krajiny, Projekt obnova zeleně v ob-
ci Senohraby 1. etapa (celkem jsou 
tři), celkem je na tento projekt žádá-
no 2 161 986 Kč a k této částce je cca 
10% spoluúčast obce. O tomto projektu 
již bylo rozhodnuto v roce 2007 a 2008, 
zápis č. 6, usnesení č. 46/2007 a zápis 
č. 7, usnesení č. 36/2008. Obec je při-
pravena tuto dotaci přijmout a zajistí 
finanční spoluúčast.

Hlasování: všichni pro

f) Krajský úřad Středočeského kraje 
v rámci programu FROM (Fond rozvoje 
obcí a měst) termín 16. 3. až 16. 4. 2009. 
Schválení a podání žádosti o dotaci na  
1. a 2. etapu celkové rekonstrukce ZŠ, 
její vybavení a vybudování umělého po-
vrchu na školním hřišti. Zažádáno bude  
o 10 070 063 Kč a k této částce je nut-
ná 5% spoluúčast obce. Obec je při-
pravena tuto dotaci přijmout a zajistí 
finanční spoluúčast.

Hlasování: všichni pro

g) Ministerstvo zemědělství – podána 
žádost o dotaci na kanalizaci 3. etapy 
3. stavby s výhledem finančního krytí ve
druhé polovině roku 2010 až začátkem 
roku 2011 (bez záruky), je třeba pokra-
čovat v administrativních krocích. Rozpo-
čet na tuto etapu je cca 28 577 000 Kč  
a spoluúčast obce je cca 40% z přiznané 
částky. Je třeba rozhodnout, zda po-
kračovat v dalších administrativních 
krocích a zda je obec připravena tuto 
dotaci přijmout a zajistí finanční spo-
luúčast.

Hlasování: všichni pro

4) Výběrové řízení na celkovou rekon-
strukci ZŠ
V případě úspěchu získání dotace z ROP 
Střední Čechy nebo FROMu je třeba oka-
mžitě předložit doklady o proběhlém vý-
běrovém řízení na dodavatele stavby  
a mít uzavřenu hospodářskou smlouvu 
s tímto dodavatelem. Z těchto důvodů na-
vrhuji co nejdříve zrealizovat výběrové ří-

zení a vzhledem k tomu, že je to akce do 
20 milionů korun, můžeme vybírat z pěti 
i více oslovených firem. Výběrové řízení
navrhuji, aby zrealizovala JUDr. Vítková. 
ZO musí rozhodnout zda:
a) schvaluje výběrové řízení na celko-

vou rekonstrukci ZŠ,
b) schvaluje, aby bylo vyzváno pět i více 

firem k podání nabídky,
d) schvaluje pověření JUDr. Vítkovou 

zadavatelskou činností
f) pověřuje starostu jmenováním pěti 

členů hodnotící komise plus pěti ná-
hradníků,

i) zároveň má podpisové právo u ucha-
zečů, kteří nesplnili podmínky výbě-
rového řízení a jsou vyloučeni pro 
neúplnost nabídky, pro nesplnění 
kvalifikace atd.,

j) pověřuje starostu k vypracování 
a k podpisu oznámení o přidělení ve-
řejné zakázky podle výsledků prove-
deného výběrového řízení,

k) starosta Ing. Jiří Zahradník má po-
věření od ZO uzavřít s vítězem výbě-
rového řízení smlouvu o dílo na akci 
„Modernizace Základní školy v Seno-
hrabech I. a II. etapa.“

Hlasování: všichni pro

Návrh na usnesení:
Usnesení č. 18/2009: ZO rozhodlo  
a souhlasí s přidělením finančních pro-
středků od ministerstva financí ze státní-
ho rozpočtu na rok 2009 na akci Rekon-
strukce základní školy 1. etapa ve výši 
1,9 mil. Kč pro rok 2009 bez spoluú-
časti obce. Obec je připravena tyto fi-
nanční prostředky přijmout.

Usnesení č. 19/2009: ZO rozhodlo  
a souhlasí s podáním žádosti v termínu 
1. 4. až 20. 5. 2009 na rok 2009 o dota-
ci vyhlášenou z fondu životního prostředí 
Středočeského kraje na kanalizaci Viš-
ňovka o celkovém finančním nákla-
du 4 190 586 Kč, dotace cca 3 143 000 
Kč a k tomu cca 30% spoluúčast ob-
ce. Obec je připravena tuto dotaci při-
jmout a zajistí finanční spoluúčast.

Usnesení č. 20/2009: ZO rozhodlo  
a souhlasí s žádostí u ROP Střední Če-
chy o dotaci na 1. a 2. etapu celkové re-
konstrukce ZŠ, její vybavení a vybudo-
vání umělého povrchu na školním hřišti. 
Zažádáno je o 10 070 063 Kč a k této 
částce je cca 10% spoluúčast obce. 
Obec je připravena tuto dotaci při-
jmout a zajistí finanční spoluúčast.

Usnesení č. 21/2009: ZO rozhodlo  
a souhlasí s podáním žádosti o dotaci  
u Krajského úřadu Středočeského kraje 

na rok 2009 – oprava (rekonstrukce) zá-
sahového vozidla Tatra 148 6x6 – CAS 32. 
Žádáno je o 1,8 mil. Kč a k této částce 
je cca 11% spoluúčast obce, viz usne-
sení č. 39/2008, zápis č. 7 – koncepce 
vozového parku SDH a ZO rovněž sou-
hlasí s přehodnocenou koncepcí vozové-
hoparku SDH. Obec je připravena tuto 
dotaci přijmout a zajistí finanční spo-
luúčast.

Usnesení č. 22/2009: ZO rozhodlo  
a souhlasí s žádostí u ministerstva ži-
votního prostředí, prioritní osa 6 – Zlep-
šování stavu přírody a krajiny s Projek-
tem obnova zeleně v obci Senohraby 
1. etapa (celkem jsou tři), celkem je 
na tento projekt žádáno 2 161 986 Kč 
a k této částce je cca 10% spoluúčast 
obce. O tomto projektu již bylo rozhodnu-
to v roce 2007 a 2008, zápis č. 6, usne-
sení č. 46/2007 a zápis č. 7, usnesení  
č. 36/2008. Obec je připravena tuto do-
taci přijmout a zajistí finanční spolu-
účast.

Usnesení č. 23/2009: ZO rozhodlo  
a souhlasí s podáním žádosti o dotaci 
u Krajského úřadu Středočeského kraje 
v rámci programu FROM (Fond rozvoje 
obcí a měst) termín 16. 3. – 16. 4. 2009 
na 1. a 2. etapu celkové rekonstrukce ZŠ, 
její vybavení a vybudování umělého po-
vrchu na školním hřišti. Zažádáno bude 
o 10 070 063 Kč a k této částce je nut-
ná 5% spoluúčast obce. Obec je při-
pravena tuto dotaci přijmout a zajistí 
finanční spoluúčast.

Usnesení č. 24/2009: ZO rozhodlo  
a souhlasí s podanou žádostí u minister-
stva zemědělství o dotaci na kanalizaci 
3. etapy 3. stavby s výhledem finanční-
ho krytí ve druhé polovině roku 2010 až 
začátku roku 2011 (bez záruky), ZO sou-
hlasí pokračovat dále v administrativních 
krocích. Rozpočet na tuto etapu je cca 
28 577 000 Kč a spoluúčast obce je cca 
40% z přiznané částky. Obec je připra-
vena tuto dotaci přijmout a zajistí fi-
nanční spoluúčast.

Usnesení č. 25/2009: ZO rozhodlo  
a souhlasí s vyhlášením výběrového ří-
zení na celkovou  rekonstrukci ZŠ a po-
stupovat podle předem v tomto zápise 
projednaného a odsouhlaseného scéná-
ře.

Hlasování o usnesení: všichni pro

Zasedání ukončeno: 21.39
Zapsal: Dvořák
Ověřovatelé zápisu: Dvořák, Kraut
Schválil: Zahradník
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Další schůze obecního zastupi-
telstva se koná v úterý 21. dub-
na 2009 od 19 hodin v hasičském 
domě.

  

Klub zahrádkářů uspořádá dne  
23. dubna zájezd do subtropické-
ho zahradnictví ROZTOKY-KRUH 
u Jilemnice. Jsme ohlášeni, máme 
možnost nákupu, ušetříte za bal-
né a poštovné. Dále si prohlédne-
me Jilemnici a Novou Paku. Od-
jezd 23. dubna v 7.30 od nádraží, 
zastávka u zdravotního střediska. 
Přihlášky u Evy Svobodové v kon-
zumu.

Cena zájezdu – členové klubu 
130,- Kč, nečlenové 150,- Kč. Sr-
dečně zveme, vyzkoušíme nový 
autobus pana Vávry. 

Homolková
  

Sbor dobrovolných hasičů Seno-
hraby pořádá 30. dubna 2009 od 
20 hodin čarodějnice na Pelešce.

  

Senohrabská beseda pořádá  
25. prvomájové čištění Mnichov-
ky. Sraz 1. května 2009 v 9 hodin 
před hotelem Hrušov. 

  

1. května 2009 bude katastrem 
obce projíždět pravidelný závod 
horských kol. Průjezd závodníků 
podle Michovky se očekává v do-
bě od 10.30 do 11.30 hodin.

  

Obecní úřad v Senohrabech za-
vádí opět pro občany Senohrab  
a majitele rekreačních objektů 
(chat) na katastru obce pravidelný 
odvoz komunálního odpadu velko-
kapacitním kontejnerem, který bu-
de přistaven v tomto roce každou 
první sobotu v měsíci (tj. 4. 4.; 
2. 5.; 6. 6.; 4. 7.; 1. 8.; 5. 9.;  
3. 10. ; 7. 11. ) u Hasičského domu. 
Tento kontejner není určen na ne-
bezpečný odpad (televize, lednice, 
rádia, barvy, ředidla, pneumatiky  
a podobně) a stavební suť. 

NAŠI MILÍ ČTENÁŘI,

několik let jsme pro občany každý měsíc (kromě prázdnin) připravovali Senohrab-
skou Hlásku. Snažili jsme se ji připravovat tak, aby popisovala dění a události 
v obci, aby fungovala místo kroniky, abyste byli co nejspokojenější s obsahem  
i vzhledem a my měli čisté svědomí. Rádi bychom pokračovali a připravovali i na-
dále. Jenže to bohužel není možné.

Vzhledem ke stupňujícím se rozdílným názorům na způsob práce redakční rady 
ze strany starosty obce, které se i stávaly neslučitelnými s našimi názory osobními 
a které vyvrcholily na veřejné schůzi dne 4. 3. 2009, jsme se rozhodli rezignovat 
na členství v redakční radě Hlásky a v kulturní komisi. Rádi bychom se s vámi, na-
šimi čtenáři byli bývali v Hlásce rozloučili posledním číslem a poděkovali vám za 
vaši přízeň, ale už nám to nebylo umožněno. Proto se s vámi loučíme nyní…

Děkujeme za přízeň, za podněty, za kritiku (kladnou i zápornou). Senohrabská 
Hláska bude jistě žít dál, jen asi jinak, než jste byli zvyklí.

 Za původní redakci SH 

Lenka Průšová,

Jana Vrbová, 

Dr. Karel Krasnický,

Alexandra Kloužková.

Krátké zprávy 
ze Senohrab 

a okolí

VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ,

Je mi líto, že dnes píši tyto řádky, ale musím Vás informovat o důvodech, které 
vedly k mému odstoupení nejprve „jen“ z finanční komise a následně i ze zastupi-
telstva obce. Vzhledem k tomu, že jsem od Vás obdržel nemalý počet hlasů, tedy 
důvěru hájit věci veřejné a že způsob řízení obce je neslučitelný s mým osobním 
přesvědčením věřím, že mé důvody k odstoupení jsou dobré :

1) I přes poměrně bouřlivý průběh veřejného zasedání dne 4.3.2009 zastupi-
telstva, na kterém mnoho zastupitelů ohlásilo své odstoupení, kdy se starostovi 
z mnoha stran dostalo velmi jasného sdělení nesouhlasu s jeho metodami, po-
kračoval bez uzardění ve svém „stylu“. Jde mi o úvodník starosty z minulého čísla 
Hlásky, ve kterém jednak uvádí nepravdu ( v mém případě ne poprvé ) a jednak 
si sám opět o své vůli něco rozhodl bez souhlasu zastupitelů. Sdělení veřejnosti 
„jsme se rozhodli“ totiž pro Vaší informaci přeloženo znamená : jsem se rozho-
dl já i když na to nemám právo a dobře vím, že zastupitelstvo rozhodlo jinak. Zdá 
se Vám to malicherný důvod ? Mně ne, protože se jedná o ne první případ jednání 
starosty a navíc z mého pohledu došlo k porušení tiskového zákona.

2)Vzhledem k tomu, že většině zastupitelů nebyl lhostejný způsob řízení obce, 
doručil jsem starostovi dne 20.3.2009 výzvu ke svolání zastupitelstva na konkrétní 
datum 2.4.2009, podepsanou šesti ( ! ) zastupiteli. Ze zákona je starosta povinen 
takovou výzvu uposlechnout a veřejné zastupitelstvo svolat. Musím v této chví-
li uznat starostovu ( nebo někoho dalšího ? ) „politickou obratnost“, která ovšem 
v neformální společnosti bývá pojmenovávaná úplně jinak. Starosta veřejné zase-
dání svolal, ale na jiný termín a jako na potvoru to bylo datum 25.3. u kterého dob-
ře věděl, že se řada zastupitelů z důvodů dobře a v předstihu známých, nemůže 
zúčastnit ... Vlk se nažral, koza zůstala celá. Náhoda ? Nezlobte se, ale já to mám 
za úmysl. Pak už nezbylo než v rychlosti doplnit zastupitelstvo a odhlasovat něko-
lik usnesení. Tajně se modlím a doufám, že zastupitelé, kteří zvedli ruku, vědí co 
svým hlasováním podpořili a že jsou dobří v počtech.

Nechci se příliš rozepisovat o věcech minulých a unavovat Vás mlácením su-
ché ( loňské ) slámy ( i když je jí hromada ).

Omlouvám se, že jsem nevydržel, ale ...... ohýbat se neumím.

Pro ty co si stále myslí, že jsem se mohl ještě trochu ohnout a zůstat, připomí-
nám veřejná zasedání konaná v prosinci a lednu, kdy na prvním nebyla schválena 
úprava rozpočtu za rok 2008 z důvodu neschválených výdajů / otázky p. Janovské-
ho / a na druhém schvalování rozpočtu na rok 2009, kdy řešení problémové situace 
bylo navrženo useknutím hlavy /. Přeji veselé čtení, hodně zdraví a pěkné jaro.

Váš
Michal Kučaba ( exzastupitel )
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Petra Krupičková, paní učitelka Ivana Vágnerová Eva Špačková, Mir-
ka Duráková, Kateřina Lásková

Při čtení minulého čísla Pyšelských listů jsme si společně 
s článkem stýskaly, že kapacita místní pyšelské školky není 
dostačující a že projekt ekologické školky, který měl tuto situ-
aci řešit, se neuskuteční. 

Jsme zaječické maminky, jejichž děti s největší pravdě-
podobností nebudou do pyšelské školky letos přijaty. Ani 
příští rok nevidíme růžově. Nemluvě o situaci za tři roky, až 
na pyšelskou školku zaklepe loni narozených 16 chlapečků  
a 14 holčiček.

Stýskat si a stěžovat si můžeme, ale to ničemu nepomůže. 
A tak jsme založily občanské sdružení Rodinné centrum 

Zajíček, jehož hlavním posláním je provozovat alternativu 
k mateřské školce – Dětský klub Zajíček. V klubu se děti za-
baví a naučí mnoho nového pod dohledem zkušené pedagož-
ky. Děláme to také pro své děti, a tak je i naším zájmem, aby 
kvalita a náplň programu pro děti, byla co nejlepší.

Provoz klubu bude zahájen již letos v květnu s dopoled-
ním programem a s kapacitou až 12 dětí. 

Od září budeme mít k dispozici větší prostory, kde kapa-
cita bude až 20 dětí a děti se budou moci těšit na program 
celodenní. Mezi další činnosti Rodinného centra pak od zá-
ří bude patřit i Mateřský klub, zájmové kroužky pro děti i ve-
černí a víkendové kurzy pro dospělé. O všem vás budeme 

INFORMACE  o nové službě Hasič-
ského záchranného sboru Středočeského kraje pro 
evidenci a hlášení pálení odpadu a spalování hořla-
vých látek. 
Hasičský záchranný sbor Středočeského kraje (dále HZS) 
poskytuje od dubna letošního roku novou službu pro ve-
řejnost – evidenci pálení prostřednictvím internetu. No-
vá služba je určena především pro právnické a podnikají-
cí fyzické osoby, které provádí spalování hořlavých látek 
ve smyslu zákona č. 133/1985 Sb., o požární ochraně. Této 
služby mohou využít i fyzické osoby, které provádí jednorá-
zové spalování biologického odpadu – příkladně jarní spa-
lování větví z průklestu ovocných stromů, pokud tuto čin-
nost nezakazuje místní úprava.

Zaevidování pálení pomocí této aplikace nezbavuje 
právnickou (podnikající fyzickou) osobu zákonné povin-
nosti stanovit a předem oznámit příslušnému HZS opatření 
proti vzniku a šíření požáru. HZS může tato opatření dopl-
nit, popřípadě pálení zakázat.

Na internetových stránkách HZS Středočeského 
kraje – www. hzskladno.cz (http://hzssk.webrex.cz) si na-
jdete odkaz Aplikace pálení a vyplníte příslušnou tabul-
ku, kterou odešlete. Tím jste zaregistrovali vaše pálení 
do programu ohlášení pálení a splnili svou ohlašovací 
povinnost v předmětné věci. 

mjr. Bc. Radek Zobina

NEBEZPEČNÝ ODPAD

rádi informovat v některém z dalších vydání Pyšelských listů  
a průběžně na našich webových stránkách.

Rády bychom touto cestou oslovily všechny zájemce  
o tuto službu. A také všechny, kteří nám chtějí v našem pro-
jektu pomoci, zejména prostřednictvím sponzorských darů. 
Jsme nezisková organizace, tedy čím větší bude vaše pod-
pora, tím levnější bude provoz Dětského klubu pro všechny 
rodiče.

A nyní už základní informace…

DĚTSKÝ KLUB ZAJÍČEK 
 od pondělí 4. května 2009 
 každý všední den dopolední program (7.45 – 12.30) 
 možnost docházky pouze ve vybrané dny v týdnu
 prázdninový provoz
 v prostorách rodinného domu Na Chytárně v Zaječicích
 pro předškolní děti od 3 let 

Co můžete očekávat a my můžeme garantovat?
 zkušenou, profesionální, hodnou a vstřícnou pedagožku, 
připravenou přizpůsobovat program a zacházení individu-
álním potřebám dětí,

 profesionálně sestavený program a aktivity, kde se formou 
hry děti naučí spoustu nových poznatků a dovedností,

 nová přátelství a hodně zábavy v dětském kolektivu,
 rodinné prostředí,
 a navíc zařazování výuky angličtiny průběžně do pro-
gramu každý den!

Dětský klub vaše dítě může navštěvovat každodenně nebo 
pouze ve vybrané dny v týdnu. Plná cena každodenní do-
polední docházky je 3850,- Kč měsíčně. Což činí méně než 
45,- na hodinu!!! 
Dětský klub může úspěšně fungovat pouze, pokud naplníme 
alespoň minimální kapacitu potřebou k pokrytí fixních nákla-
dů. Tato hranice je v provozu od května do srpna 7 dětí den-
ně. Maximální kapacita je 12 dětí denně. Proto budeme rády, 
když budete tuto informaci šířit dále, abychom tuto kapacitu 
naplnily a mohly tento projekt realizovat. 

Projevte, prosím, svůj předběžný zájem nejpozději do 
17. dubna 2009 na e-mailovou adresu rczajicek@rczajicek.
cz. A ve čtvrtek 24. dubna 2009 nás můžete přijít navštívit 
přímo do prostor Dětského klubu a seznámit se osobně s ná-
mi a s paní učitelkou.
Bližší a další informace se dozvíte na www.rczajicek.cz nebo 
na telefonu 775 190 324.

V sobotu dne 16. 5. a 19. 9. 2009 bude v obci Senohra-
by organizován sběr nebezpečného odpadu. Sběrné vozi-
dlo bude přistaveno u Hasičského domu od 9 do 11 hodin 
a osádka bude přijímat zejména tento nebezpečný odpad: 
Televize, lednice, akumulátory, baterie, zářivkové trubi-
ce, oleje, otrávené látky, jedy, fotochemikálie, pneuma-
tiky bez disků, ředidla, rozpouštědla, zbytky barev, ka-
bely, rádia, hadry od olejů a ředidel, kyseliny, kanystry 
a sudy od kyselin, barev a rozpouštědel atd.



6

BLAHOPŘEJEME 
V měsíci dubnu tentokrát neoslaví nikdo z občanů žádné „ku-
laté“ životní jubileum, je zaznamenáno jen pět životních vý-
ročí v sedmé životní dekádě. Jubilanty jsou občané JOSEF 
KOTEN, MARIE LIEBISCHOVÁ, JAROSLAVA PAVLÍKOVÁ, 
OLGA KLAUZOVÁ a MARIE SMUTNÁ. 

Vážení spoluobčané-oslavenci, blahopřejeme vám k va-
šim narozeninám co nejsrdečněji a upřímně přejeme, abyste 
se dožili ještě dlouhou řadu šťastných let ve zdraví a životní 
pohodě na této hezké zemi.

   

ODEŠLI Z NAŠICH ŘAD
Paní MARIE ZACHOVÁ, kterou jsme my dříve narození znali 
jako Mařenku Novotnou, už není mezi námi. Je to až neuvě-
řitelné, v krásné pohodě jsme oslavili její 80. narozeniny, její 
„kulaté“ životní jubileum jsme oznámili v Senohrabské hlás-
ce, když paní Zachová náhle a nečekaně odešla tam, odkud 
už není návratu. A tak naše další zpráva je smutná. Už nikdy 
nezazní ten milý hlas. 

Byla senohrabskou rodačkou, prožila své dětství v rodině 
Novotných ve strážním domku nad tratí a svá dívčí léta pak 
přímo v obci v domku, který si rodiče postavili. A zde také 
prožila celý další život spolu s rodinou dcery Marie, které dala 
život, a vnoučaty, která milovala, a dožila se i pravnoučka. 

Milovala svou rodnou obec a nikdy ji neopustila. Rodi-
na se s ní rozloučila v úzkém kruhu a dcera Marie Neradová 
prosí, abyste mamince zachovali tichou vzpomínku. A my 
dodáváme – měla lidi ráda a vzpomínku si zaslouží. Čest její 
památce!

   

Paní Zdenička Drdová opět zazvonila dalšímu zesnulému  
a zvláštní osudovou shodou tentokráte svému bratrovi, panu 
VÁCLAVU NOVÁKOVI, který odešel náhle a nečekaně. Byl to 
milý a tichý člověk, který si zaslouží naši lidskou vzpomínku. 
Dožil se 71 let, ale osud mu nebyl právě nakloněn. Šel živo-
tem sám, nepoznav rodinné štěstí, ale na štěstí měl hezké  

Pro přátele výletů jarní přírodou, her 
a také dobrého piva pořádá mikro-
region Ladův kraj a Pivovar Velké 
Popovice 4. ročník turistického po-
chodu Krajinou barona Ringhoffe-
ra. Sejdeme se v sobotu 25. dubna 
v 9.30 hodin na nádraží v Mirošovi-
cích. Dvacetikilometrová cesta do 

a upřímné zázemí v rodině Novákových. Nejprve to byli rodi-
če a pak sourozenci, kteří ho neopustili a nenechali samotné-
ho. Vyrostl ve skromných poměrech, kde bylo šest dětí a on 
byl nejstarší. Rodina držela vždycky pohromadě a o bratra se 
vždycky postarala. 

Senohraby byly jeho celý svět, kde se narodil a zde měl 
svůj domov, kam se rád každý den vracel z práce z depa 
Českých drah, kde byl zaměstnán. Své procházky směřoval 
na mirošovický hřbitov k rovům rodičů a dvou zesnulých sou-
rozenců. 12. dubna jsme se s panem Václavem rozloučili na 
tomto hřbitově, poděkovali za jeho skromný čistý život, a po-
děkovali především sourozencům, že bratra neopustili a že 
nebyl sám. Nechť je mu země lehká a čest jeho památce! 

  

Vrstevníky a zvláště sportovce bude jistě zajímat, že odešel 
navždy pan JIŘÍ NOVÁK, který sice poslední léta už nežil 
v Senohrabech, ale byl senohrabským rodákem. Znali jsme 
ho jako Jirku Nováka od rybníka. Vyrostl v domku Nováko-
vých na návsi s dalšími dvěma sourozenci, sestrou Růženou 
a bratrem Karlem. V naší obci se za mladých let zapsal jako 
velmi dobrý fotbalista a určitě je tu ještě řada pamětníků. Jis-
tě si zaslouží naši vzpomínku. 

  

Vážení spoluobčané, věříme, že jste v krásné jarní po-
hodě užili velikonoční svátky, a tak si užijte plnými doušky  
i krásu jarní přírody, která už co nevidět rozkvete do nádher-
ného květného hávu. 

Juliana Müllerová
  

PODĚKOVÁNÍ 
Děkujeme všem vám, kteří jste se přišli rozloučit na mi-
rošovický hřbitov s našim bratrem, Václavem Novákem, 
za květinové dary a slova útěchy. Zvláště děkujeme paní  
J. Müllerové za projev rozloučení.
za sourozence Josef Novák, bratr 

   S P O L E Č E N S K Á  K R O N I K A    

Kamenice vede nádhernou krajinou 
přírodního parku Velkopopovicko, 
okolím zámku Štiřína a kolem ro-
mantických rybníků. Seznámíte se 
s činností barona Františka Ring-
hoffera a jeho rodiny, která měla 
pro rozvoj regionu značný význam. 
Baron Ringhoffer založil mj. Pivo-
var ve Velkých Popovicích, který si 
můžete v den pochodu prohlédnout 
s průvodcem zdarma. Pro letošní 
rok jsme pro vás připravili novin-
ku. Čeká na vás zbrusu nové bez-
bariérové Návštěvnické centrum, 
obchod se suvenýry pro každého 
a rozšíření prohlídkové trasy o no-

vou expozici varního procesu. Dí-
ky novým rozšířeným expozicím se 
zajímavou a zábavnou formou se 
seznámíte s bohatou historií i sou-
časností slavného pivovaru. Exkur-
ze je spojená s ochutnávkou piva. 

O zábavu na cestě se budou 
již tradičně starat skautky z Říčan  
a Kamenice, děti ze základních škol 
z Mirošovic a z Kostelce u Křížků  
a z Gymnastického oddílu Kame-
nice. Akce se koná ve spolupráci 
s Klubem českých turistů.

Dana Grossová,  
manažerka mikroregionu Ladův kraj
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NOC
S ANDERSENEM

Víte, že noční škola má zvláštní atmosféru? Je podivně ti-
chá a trochu strašidelná…

Kdo to nezažil, neví, o co přišel…
V pátek 3. dubna se konala Noc s Andersenem – ce-

lostátní akce pro děti, které mají rády pohádky a nebojí se 
knížek. 

Už po čtvrté jsme se sešli i u nás ve škole. Povídali 
jsme si, sázeli Pohádkovník, kreslili, četli, hráli hry a samo-
zřejmě – nocovali ve škole. Letošní druháci spali poprvé 
a tak se trochu báli našeho školního ducha. Ten totiž zná 
velmi dobře každého žáčka, protože ze svého místa nad 
schodištěm má krásný přehled. Ale protože už jsme se 
učili, kdo J. A. Komenský byl a že měl rád děti, nebyl ten 
strach tak velký. Mladší děti si četly před spaním příběhy 
Ferdy Mravence od Ondřeje Sekory (měl letos 110. výročí 
narození), dívky ze 4. a 5. ročníku si nenechaly ujít noční 
strašidelné příběhy.

Až dlouho po půlnoci všechno utichlo a Jan Amos na 
svém obraze si mohl konečně odpočinout…

 Šárka Valášková

Ve středu 8. 4. 2009 proběhlo v prostorách školní 
družiny celoškolní finále recitační soutěže Seno-
hrabské vajíčko. Za každý ročník postoupili do finá-
le po třídních kolech 2 až 3 finalisté. Statečně se 
poprali se svojí trémou a před kamarády a odbornou 
porotou přednesli, co se naučili. Vítězi v mladší ka-
tegorii (1. a 2. ročník) se stali Vojtěch Kos a Deyvid 
Penkov, mezi staršími vynikl Matěj Plášil.

Atmosféra byla výborná, zpestřená velikonoční-
mi výstupy žáků 1. až 3. ročníku.

Všem zúčastněným děkujeme a vítězům blaho-
přejeme. 

Za organizaci patří dík paní učitelce Jitce Ti-
chovské.

Monika Přibíková

SENOHRABSKÉ
VAJÍČKO
RECITAČNÍ SOUTĚŽ
CELOŠKOLNÍ FINÁLE

Víte, že noční škola má zvláštní atmosféru? Je podivně ti-
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Josef Doskočil
Dukelská 1546
256 01 Benešov
IČ: 67941877 DIČ: CZ5612130183 

- vodoinstalační montáže
- montáže a rekonstrukce potrubí
- revize potrubí, tlakové a mechanické čištění potrubí 

do ø 150 mm

- zemní práce bagrem DH 0115
- drobné stavební práce

Tel.: 603 768 944               e-mail: pepa.d@tiscali.cz

Obecní zpravodaj Senohrabská hláska vydává v Senohrabech obec Senohraby. Povoleno MK ČR B 12710. Vychází měsíč-
ně kromě prázdnin. Kontaktní adresa: Obecní úřad Senohraby, Příčná 61, 251 66 Senohraby, IČ 00240737, tel.: 323 655 336,  
fax: 323 655 593, e-mail: obec@senohraby.cz, www.senohraby.cz. Nevyžádané rukopisy a fotografie se nevracejí. Za původnost
a obsahovou správnost odpovídají autoři. Vydáno: 20. 4. 2009. Tisk: Tria v.o.s, www.tria.cz.

BAZÉNY:
Jednoduché přístroje pro měření kvality bazénové vody pH, ORP, ETC, volného i celkového Cl 

a dalších parametrů

Automatiky pro měření a regulaci bazénové vody

Dodávky bazénové technologie a zastřešení bazénů

LETNÍ NOVINKA – MOŘE DOMA – SLANÁ VODA V BAZÉNU
- zařízení pro úpravu slané bazénové vody

- vhodné pro děti i alergiky

- konec s dávkováním chemie

- nízká cena, jednoduchá montáž a obsluha

KLIMATIZACE A TEPELNÁ ČERPADLA

PRODEJ, MONTÁŽ, ZÁRUČNÍ I POZÁRUČNÍ  SERVIS, PROJEKTY,  
PORADENSKÁ ČINNOST    

          

MARTES  -  Václav Martínek

Poběžovická 733/6, 148 00 Praha 4

Tel/fax: 244401139 mobil: 603518095

e-mail:martes@volny.cz; www.martes.cz

  

V LÉTĚ 2009 OTVÍRÁME PROVOZOVNU V PĚTIHOSTECH

PRODEJ A SERVIS 
LABORATORNÍ, MĚŘÍCÍ 
A REGULAČNÍ TECHNIKY

Koupím pole, louky, zahrady. 

Tel. 603 442 474.

- pomocné práce na zahradě

- sekání trávy

- prořezávání a stříhání živého 

plotu atd.

Tel.: 728 968 991

HLEDÁM
VÝPOMOC


